
Kulturní komise  
 Rady Jihočeského kraje 

        Vyřizuje: Bc. Zuzana Zavázalová, tel.386 720 459, e-mail.: zavazalova@kraj-jihocesky.cz 
              

 
 
 
    Hluboká nad Vltavou, dne 18. 10. 2023 
 
 

Zápis č. 25 

z jednání Kulturní komise Rady Jihočeského kraje, které se konalo 

dne 18. října 2023 od 9:00 hodin v ZOO Hluboká nad Vltavou 

 
 
 

Přítomni: Ing. Štěpán Pavlík, Ing. Jaromír Talíř, Bc. Ladislava Krejčová, Bc. Daniel Turek, MgA. Zuzana 

Benešová, Bc. Josef Vochoska, Ing. Lenka Horejsková, Ing. Arch. Veronika Kovářová, Ing. 

Petr Holický, Jan Michl; 

 

 

Neomluveni: Ing. Barbora Šiftová; 

 

 

Přizváni: Ing. Vladimír Pokorný (ředitel ZOO Hluboká), RNDr. Roman Kössl (zástupce ředitele ZOO), 

Pavel Hroch (SASP), Mgr. Patrik Červák (OKPP), Mgr. František Chrastina (OKPP);   

          

 

Návrh programu: 

 

1. Koncepce rozvoje Jihočeské zoologické zahrady Hluboká, příspěvková organizace JčK. 

2. Různé 

 

Podklady pro jednání všichni elektronicky obdrželi a s návrhem programu souhlasí. Přítomno 9 členů 

kulturní komise. Komise je usnášeníschopná. Pan předseda přivítal všechny přítomné a zahájil jednání.  

 

K bodu 1 programu jednání 

 
Koncepce rozvoje Jihočeské zoologické zahrady Hluboká, příspěvková organizace Jihočeského 

kraje.  

Fr. Chrastina krátce představil činnost zoologické zahrady a záchranné stanice a předal slovo panu 
řediteli. 

Vl. Pokorný – návštěvnost letošního roku byla dobrá, přesto, že letní měsíce červenec a srpen byly 
kritické díky velkým horkům.  
Ukončena rekonstrukce expozice sov, která stojí na půdorysu té bývalé z roku 2004. Původní byla ze 
dřeva a po dvaceti letech destrukce počasím už musela být nahrazena. V nové expozici se nachází 
jedenáct druhů evropských sov. Např.: výr velký, sova pálená, sovice krahujová, kalous ušatý, puštíci 
aj.  Prázdná voliéra tu pak čeká na naši nejmenší sovu – kulíška nejmenšího. Toho zatím nemáme,“ 
dodal Vl. Pokorný. 
 
Dostavila se Ing. Lenka Horejsková. Celkem přítomno 10 členů KK. 
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Cena za stavební práce na expozici činí 5,9 mil. Kč bez DPH, financováno většinou z rozpočtu 
zoologické zahrady a také z Fondu reprodukce investičního majetku a částečně z dotace Jihočeského 
kraje. Realizace proběhla od června 2022 do června 2023.  „ 
V rámci koncepce výstavby je plán zrušit celou plochu výběhů poníků a oslů od starých stájí po 
výběh ovcí, kterou věnujeme koním Převalského. Vyroste tam moderní ubikace včetně zázemí,  
seníku a oddělovacího výběhu. Osla nejspíš přestěhujeme do zadní části areálu k restauraci, 
kde máme výběhy domácích zvířat.  
Další novinkou v Zoo Hluboká bude zimoviště pro pelikány , kde bude i přípravna pro chovatele, 
bazén, ve kterém se pelikáni budou moci v  zimě koupat, a místo pro odpočinek . Výstavba 
výběhu pro koně Převalského a zimoviště pelikánů za 7 mil. korun by měla začít ještě na konci 
letošního roku. 
 
Dále pan ředitel představil činnost „Záchranné stanice v Rozovech u Temelína“, která je v ČR vedená 
nejhospodárněji. Funguje od r. 2001, její rekonstrukce probíhá pomalu, ale vlastními silami 

zaměstnanců. Záchranná stanice působí na území obcí s rozšířenou působností: České Budějovice, 
Český Krumlov, Dačice, Jindřichův Hradec, Kaplice, Trhové Sviny, Týn nad Vltavou. 
Bohužel se mnohdy jedná o handicapovaná zvířata díky lidem, kteří odnášejí čekající mláďata na 
matku z lesů apod. Důležité šířit osvětu. Záchranná stanice není přístupná návštěvníkům, právě 
z důvodu stresování handicapovaných zvířat. ZOO Hluboká nad Vltavou má ve své činnosti i 
edukační programy pro školy a šíří tak osvětu, jak se chovat k nalezeným mláďatům, poraněným 
zvířatům apod. Dále pan ředitel uvedl počty a druhy zvířat, která jsou do stanice nejvíc přivážena. 
 
Projekt založení nových chovů sysla obecného – cílem je založení chovu sysla obecného na třech 
různých místech za účelem jeho následných repatriací na vybrané historicky vhodné lokality podle 
plánu záchranného programu. Hlavní náplní projektu je vybudovat odchovná zařízení, odchytit 
geneticky vhodné jedince – silná populace ze Slovenska a osvěta mezi veřejností. 
 
Bližší informace ke stanici a jednotlivým zvířatům budou členům KK prezentovány na místě samém. 
 
Pan náměstek Pavel Hroch podal členům Kulturní komise informace o přípravě dotačních titulů 
v oblasti kultury na rok 2024 a jejich alokace.  
 
Opatření muzea a galerie – navýšení z 1 mil. Kč na 1,5 mil. Kč 
Reprezentace – navýšení z 1,5 mil. Kč na 2 mil. Kč 
Živá kultura – 8,5 mil. Kč 
Kulturní dědictví – 9 mil. Kč 
 
K DT proběhla krátká diskuse a členové KK vzali svým hlasováním tuto informaci na vědomí. 
 
NÁVRH USNESENÍ  

Kulturní komise Rady Jihočeského kraje 
bere na vědomí 
Koncepci rozvoje Jihočeské zoologické zahrady Hluboká, příspěvkové organizace Jihočeského kraje 

 
Hlasování 10/0/0 

Usnesení přijato v navrhovaném znění  

 

NÁVRH USNESENÍ  

Kulturní komise Rady Jihočeského kraje 
bere na vědomí 
informaci o přípravě dotačních titulů v oblasti kultury pro rok 2024 a jejich alokace.   
 

Hlasování 10/0/0 

Usnesení přijato v navrhovaném znění  

 

 

Různé 
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Žádný bod do různého.  

 

Na závěr se členové Kulturní komise přemístili do Záchranné stanice Rozovy u Temelína, kde 

absolvovali exkurzi s odborným výkladem. 

 

 

26. jednání proběhne ve středu 01. 11. 2023 ve Zlaté koruně – odd. rukopisů a starých tisků. 

 

Jednání bylo ukončeno ve 13:00 hod. 

 

 

 

Zapsala: Bc. Zuzana Zavázalová                                

 

 

Ověřovatel: Ing. Štěpán Pavlík                    

 


